

井上正子

INOUE Masako

1901–2001

井上正子1901年出生於橫濱。1925年與井上三綱（1899年福岡縣八女郡出生，曾師事坂本繁二郎，1926年入選帝展）結婚並師事夫婿，戰前出品於二科會、一水會、日本水彩畫會。1956年在創元畫展得獎，翌年成為會員。1983年被推薦為日本水彩聯盟會員，2001年逝世享年百歲，作品為福岡美術館收藏。倪蔣懷所收藏井上正子的〈向日葵〉，應是從日本水彩畫會結識後而得。（白雪蘭）

Inoue Masako was born in Yokohama, Japan, in 1901. In 1925, Inoue Masako married Inoue Mitsuna, who was born in Yame District, Fukuoka Prefecture, in 1899. Inoue Mitsuna once studied with Sakamoto Hanjiro and was chosen to exhibit at the 1926 Teiten. Inoue Masako studied painting with her husband, and before the war, exhibited work at the art organizations Nikakai (Second Section Association), Issuikai, and Japanese Watercolor Painting Society.

In 1956, Inoue Masako won an award at the Sogenkai Exhibition, and became a member of the organization in the following year. In 1983, she was nominated to be a member of the Japan Watercolor Federation. In 2001, she died at the age of 100, and her works were collected by the Fukuoka Art Museum. Ni Chiang-Huai collected Inoue Masako's *Sunflower*, probably after meeting her at the Japanese Watercolor Painting Society. (Pai Hsueh-Lan)

W 水彩

向日葵 Sunflower

c. 1933

水彩、紙 Watercolor on paper

62.5 x 47 cm

捐贈 Donation 2022.0013.001

